
Folketingets Sundhedsudvalg har den 21. januar 2010 stillet følgende spørgsmål nr. 295
(Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares. Spørgs-
målet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).

Spørgsmål nr. 295:
’Ministeren bedes oplyse, hvor mange transseksuelle, der i et behandlingsforløb hos 
sexologisk klinik har fået journalindsigt, får sidenhen godkendelse til kønsskifteopera-
tion?’

Svar:

Jeg har til brug for besvarelsen indhentet nedenstående udtalelse af 7. februar 2010 fra 
Sexologisk Klinik, Rigshospitalet, Region Hovedstaden:

”Der foreligger ingen opgørelse over, hvor mange af de patienter, som har ønsket jour-
nalindsigt, der senere har fået kønsskifte. Men det skal understreges, at ønsket om jour-
nalindsigt naturligvis ingen indflydelse har på Sexologisk Kliniks vurdering af patien-
tens ønske om kønsskifteoperation.    

Det skal bemærkes, at det er Sundhedsstyrelsen, der tager stilling til, om patienten skal 
have tilladelse til en kønsskifteoperation.”

Jeg kan henholde mig til klinikkens oplysninger.

Med venlig hilsen

Jakob Axel Nielsen   /   Anna Skat Nielsen
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